
Z Á P I S N I C A 

Zo schôdze Obecného zastupiteľstva v Beloveži  

(termín: dňa 22.6.2023 o 17.00 hod.) 

 

 

PROGRAM 

1. 1. Otvorenie 
 

2. Schválenie programu 
 

3. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 
-  

4. Informácia z kontroly hlavného kontrolóra 
 

5. Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce na II. polrok 2023 
 
6. Záverečný účet obce na rok 2022 
 
7. Návrh na I. zmenu rozpočtu obce na rok 2023 a stanovisko hlavného kontrolóra k prijatiu 

návratných zdrojov financovania 
 
8. Voľba kronikára obce 

 
9. Rôzne 
 

 
10.  Záver 

 

Prítomný štatutár: 

Mgr. Jaroslav Marko 

 

Hlavný kontrolór obce: 

Ing. Miloš Mikula 

 

Prítomní poslanci:  

1. Michal Semanišin 

2. Mgr. Ján Dulenčin 

3. Jozef Soroka 



4. Mgr. Dana Mikulová 

5. Ján Basár 

Ospravedlnení poslanci:  

Peter Mikula, MUDr. Jozef Leškanič 

 

 

K bodu 1: Otvorenie 
 
Štatutár Mgr. Jaroslav Marko otvoril schôdzu ObZ privítaním poslancov ObZ. 
 
 2:  Schválenie programu  
 
V tomto bode poslanci schválili program rokovania všetkými prítomnými. 
 
 
Hlasovanie za program:  ZA:  5 Proti:0  Zdržalo sa:0  
 

Za: 5  M. Semanišin, Mgr. J. Dulenčin, J. Soroka, Mgr. D. 
Mikulová, J. Basár 

Proti: 0  
Zdržal sa: 0  

 

 
K bodu 3: Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 
 
Starosta určil za zapisovateľku zápisnice  Mgr. Zuzana Kohutová 
 
a za overovateľov zápisnice: Mgr. Ján Dulenčin, Jozef Soroka 
 
 
K bodu 4: Informácia z kontroly hlavného kontrolóra 
 

Ing. Miloš Mikula oboznámil prítomných o kontrolnej činnosti, ktorá bola vykonaná v  
roku 2022. Cieľom bolo zistiť stav pohľadávok a záväzkov ku koncu účtovného obdobia. 
Zanalyzovať štruktúru záväzkov, prípadné riziká pri ich uhrádzaní, analyzovať stav a vývoj 
pohľadávok obce voči tretím subjektom. Účelom kontroly bolo identifikovať riziká existujúcich 
krátkodobých aj dlhodobých záväzkov. Preveriť stav evidencie pohľadávok, vývoj stavu 
pohľadávok a postupy pri ich vymáhaní. 
Overiť zákonnosť, hospodárnosť a účelnosť pri dodržiavaní všeobecne záväzných právnych 
predpisov so zameraním na nakladanie s majetkom a majetkovými právami obce v rokoch 2019 
až 2022. Predmetom kontroly bolo vyhodnotenie uznaných a zaúčtovaných záväzkov 
a pohľadávok k 31.12.2022. Kontrolou neboli zistené žiadne nedostatky. 
 



Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie správu o vykonaní kontroly stavu a vývoja 
pohľadávok a záväzkov Obce Beloveža k 31.12.2022.  
 
 
Hlasovanie k bodu:  ZA:  5 Proti:0  Zdržalo sa:0  
 

Za:  
5 

M. Semanišin, Mgr. J. Dulenčin, J. Soroka, Mgr. D. 
Mikulová, J. Basár 

Proti: 0  
Zdržal sa: 0  

 
 
K bodu 5:  Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce na II. polrok 2023 

 
Ing. Miloš Mikula informoval o pláne kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra Obce Beloveža 
na II. polrok 2023: 
 
1. Kontrola čerpania prostriedkov rozpočtu obce na energie v roku 2022 
Pravidelné kontroly 
1. Kontroly vykonávané na základe podnetov, uznesení obecného zastupiteľstva obce 
Beloveža, kontroly vykonávané na základe vlastného uváženia. 
2. Kontrola plnenia uznesení obecného zastupiteľstva obce Beloveža za I. polrok 2023. 
Ostatné úlohy a činnosti hlavného kontrolóra: 
1. Vypracovanie odborného stanoviska k rozpočtu Obce Beloveža na roky 2024-2026. 
2. Vypracovanie Plánu kontrolnej činnosti na I. polrok 2024. 

 
Obecné zastupiteľstvo v Beloveži schvaľuje plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra 
obce na II. polrok 2023  
Hlasovanie:  ZA:  5 Proti:0  Zdržalo sa:0  
 

Za: 5  M. Semanišin, Mgr. J. Dulenčin, J. Soroka, 
Mgr. D. Mikulová, J. Basár 

Proti: 0  
Zdržal sa: 0  

 
Obecné zastupiteľstvo v Beloveži poveruje hlavného kontrolóra na výkon kontrol podľa 
plánu kontrolnej činnosti na II. polrok 2023 
Hlasovanie:  ZA:  5 Proti:0  Zdržalo sa:0  
 

Za: 5  M. Semanišin, Mgr. J. Dulenčin, J. Soroka, 
Mgr. D. Mikulová, J. Basár 

Proti: 0  
Zdržal sa: 0  

 
 
 
 



K bodu 6: Záverečný účet obce na rok 2022 
 

 
Starosta obce v tomto bode predal slovo Ing. Milošovi Mikulovi. Hlavný kontrolór predstavil  
prítomným základné nástroje finančného hospodárenia obce za rok 2022, kde bol hlavným 
pilierom rozpočet obce v roku 2022. 
Obec zostavila rozpočet podľa ustanovenia § 10 odsek 7) zákona č.583/2004 Z. z. o 
rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v 
znení neskorších predpisov. Rozpočet obce na rok 2022 bol zostavený ako prebytkový. Bežný 
rozpočet bol zostavený ako prebytkový a kapitálový rozpočet ako vyrovnaný. Hospodárenie 
obce sa riadilo podľa schváleného rozpočtu na rok 2022. 
 
Starosta obce dal hlasovať k bodu 6 
 
Obecné zastupiteľstvo v Beloveži schvaľuje  Záverečný účet obce a celoročné hospodárenie 
za rok 2022 bez výhrad 
 
Hlasovanie:  ZA:  5 Proti:0  Zdržalo sa:0  
 

Za: 5  M. Semanišin, Mgr. J. Dulenčin, J. Soroka, 
Mgr. D. Mikulová, J. Basár 

Proti: 0  
Zdržal sa: 0  

 
 
 
Obecné zastupiteľstvo v Beloveži berie na vedomie Odborné stanovisko hlavného kontrolóra 
k záverečnému účtu obce za rok 2022 
 
Hlasovanie:  ZA:  5 Proti:0  Zdržalo sa: 0 
  
Za: 5 M. Semanišin, Mgr. J. Dulenčin, J. Soroka, Mgr. D. 

Mikulová, J. Basár 
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  

 
 
 

K bodu 7 Návrh na I. zmenu rozpočtu obce na rok 2023 a stanovisko hlavného kontrolóra 
k prijatiu návratných zdrojov financovania 
 
Starosta Mgr. Jaroslav Marko sa ujal slova a predstavil návrh na I. zmenu rozpočtu. Navrhol, 
aby sa schválený úver 30 000 eur rozdelil na 8 000 eur financovanie stavebných úprav v budove 
materskej školy, ktoré sú z dôvodu budúcej spoločnej prevádzky základnej a materskej školy 
nevyhnutné. Ďalších 22 000 eur navrhol použiť na pokračovanie rekonštrukcie budúcej 
hasičskej zbrojnice, ktoré je nevyhnutné, aby obec nemusela vracať poskytnutú štátnu dotáciu 
na tento účel. 



 Financovanie sa navrhuje z dočerpania už schváleného tuzemského úveru. Hlavný kontrolór 
sa zapojil do diskusie a informoval, že celková suma predpokladaného dlhu (bankové úvery bez 
započítania úveru zo ŠFRB) k 30.6.2022 je 40,19 % zo skutočných bežných príjmov 
predchádzajúceho rozpočtového roka. Zadlženosť obce sa už približuje k hranici 50 % 
skutočných bežných príjmov predchádzajúceho rozpočtového roka, kedy už vzniká povinnosť 
bezodkladne túto skutočnosť oznámiť Ministerstvu financií SR. Suma predpokladaných 
ročných splátok istiny a úrokov je 8,38 % zo skutočných bežných príjmov predchádzajúceho 
rozpočtového roka. Obec Beloveža spĺňa podmienky podľa § 17 zákona č. 583/2004 Z. z. o 
rozpočtových pravidlách územnej samosprávy v znení neskorších predpisov pre prijatie 
návratných zdrojov financovania z bankového úveru na financovanie investičných aktivít obce 
vo výške 30 000 €. 
 
 
Starosta obce dal hlasovať k tomuto bodu 7 
 
Obecné zastupiteľstvo v Beloveži schvaľuje  

a) I. zmenu rozpočtu Obce Beloveža na rok 2023. 
b) prijatie tuzemského bankového úveru vo výške 30 000 eur 

 
Hlasovanie:  ZA:  5        Proti:0  Zdržalo sa: 0 

  
Za: 5 M. Semanišin, Mgr. J. Dulenčin, J. Soroka, 

Mgr. D. Mikulová, J. Basár 
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  

 
Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie Stanovisko hlavného kontrolóra obce 
k dodržaniu podmienok na prijatie návratných zdrojov financovania vo výške 30 000 
eur na financovanie investičných aktivít obce 
 

Hlasovanie:  ZA:  5        Proti:0  Zdržalo sa: 0 
  
Za: 5 M. Semanišin, Mgr. J. Dulenčin, J. Soroka, 

Mgr. D. Mikulová, J. Basár 
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  

 
 

 
K bodu 8 Voľba kronikára obce  
 
Starosta obce navrhol za kronikárku Mgr. Zuzanu Kohutovú a dal hlasovať aj o ročnej odmene 
za funkciu kronikárky vo výške netto 100 eur.  
 
 
 



Obecné zastupiteľstvo v Beloveži schvaľuje za kronikárku obce Mgr. Zuzanu Kohutovú 
a súhlasí s odmenou za výkon vo funkcii kronikárky v sume netto  100 eur. 

Hlasovanie:  ZA: 5 Proti:0  Zdržalo sa: 0 
  
Za: 5 M. Semanišin, Mgr. J. Dulenčin, J. Soroka, Mgr. D. 

Mikulová, J. Basár 
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  

 
 
 
K bodu 9 Rôzne 
 
Keďže sa na zasadnutie Obecného zastupiteľstva dostavila p. Kundrátová, pán starosta jej dal 
slovo. Pani Mária Kundrátová, bytom Beloveža 196,  prišla s prosbou o pomoc pri riešení jej 
problému s osadením vodomernej šachty. Tvrdila, že nemá finančné prostriedky na zaplatenie 
nákladov spojených s osadením vodomernej šachty. Pán starosta navštívil pani Kundrátovú 
v jari 2023, osobne sa bol informovať ohľadom jej situácie na VVS závod Bardejov, kde dostal 
odpoveď, že každý prípad posudzujú individuálne. Následne kontaktoval jej syna, aby sa 
postarali o mamu a našli nejaké riešenie. Pani Kundrátová tvrdí, že občania majú výnimky a len 
pre ňu nikto výnimku nechce vybaviť. Žiadala, aby jej Obec Beloveža pomohla vybaviť 
výnimku. Vyjadrila sa, že ju budú mať poslanci na svedomí, na čo dostala odpoveď, že existuje 
splátkový kalendár a rodina by jej mala poskytnúť pomoc, keďže časť majetku podľa LV 78 
vlastní aj syn. 
 
Ďalej Mgr. Jaroslav Marko predstavil vyčíslenie nákladov na Bytový dom č. 4. Vyčíslenie 
nákladov bolo doručené od firmy Marko a Marko a obec by sa podieľala na odkúpení Bytového 
domu č. 4 v sume 83 896 eur. Pán starosta konštatoval, že pre neho je to nereálne, pretože by 
obec musela zobrať ďalší úver a bola by už príliš zadlžená a kontrolovaná MF SR. Otvoril 
diskusiu k tomuto bodu. Ako prvý sa vyjadril Ing. Miloš Mikula, ktorý dal k tomuto odkúpeniu 
stanovisko. Celková suma predpokladaného dlhu (bankové úvery bez započítania úveru zo 
ŠFRB) k 30.6.2022 by už stúpla na 53,63 % zo skutočných bežných príjmov predchádzajúceho 
rozpočtového roka. (Pri dočerpaní úveru na hasičskú zbrojnicu by to bolo už 59,15 %.) Je to 
priblíženie sa k hranici 50 % skutočných bežných príjmov predchádzajúceho rozpočtového 
roka, kedy už vzniká povinnosť bezodkladne túto skutočnosť oznámiť Ministerstvu financií 
SR. Suma predpokladaných ročných splátok istiny a úrokov by už bola 11,16 % zo skutočných 
bežných príjmov predchádzajúceho rozpočtového roka. Keď sa začalo s výstavbou Bytových 
domov č. 4 a č. 5 bola situácia iná, zvýšili sa náklady na materiál, vývoj na Slovensku je 
nepriaznivý, štát so zavedením daňového bonusu znížil podporu pre obce a mestá, neposkytuje 
podielové dane obciam, aby mohli prosperovať. Aj obci Beloveža prišli za posledné mesiace 
podielové dane vo výške cca 7 400 eur, cca 16 500 eur a na mzdy, odvody je potrebných cca 
23 000 eur a preto nie je možné financovanie prostredníctvom úveru, lebo obec nebude schopná 
splácať úver a preto nie je možné odkúpenie Bytových domov č. 4 a č. 5. 
Do diskusie sa zapojil Ján Basár, kde vyjadril svoj názor k odkúpeniu Bytového domu č. 4. 
Z pohľadu svojho zamestnávateľa firmy Marko a Marko, a po diskusii so Stanislavom 
Markom, majiteľom firmy ohľadom odkúpenia bytového domu si nemyslí, že bude mať firma 
Marko a Marko nejaký problém s týmito bytmi. Z pohľadu obce si myslí, že je to škoda, že 
obec nemôže využiť príležitosť odkúpenia Bytového domu č. 4. kvôli zadlženosti obce.  



Do diskusie sa zapojila aj Dana Mikulová, ktorá vyjadrila hlavne obavy zo zničenej miestnej 
komunikácie, ktorá vedie k Bytovým domom. 

 
Starosta obce dal hlasovať k tomuto bodu 

 
Obecné zastupiteľstvo neschvaľuje kúpu bytového domu č. 4 na parcele 1391/45 v 
katasrálnom území Beloveža o výmere 196 m2 a príslušného pozemku na parcele č. 1391/43 v 
katastrálnom území Beloveža o výmere 898 m2 vrátane elektrickej, plynovej prípojky, 
vodovodu, kanalizácie, žumpy, prístupovej cesty a parkoviska od spoločnosti Marko a Marko 
s.r.o. za kúpnu cenu 869 475 eur. 
 
 

Hlasovanie:  ZA: 3      Proti: 1    Zdržalo sa: 1 
  
Za: 3 M. Semanišin, Mgr. J. Dulenčin, J. Soroka,  
Proti: 1 J. Basár 
Zdržal sa: 1 Mgr. D. Mikulová 

 

Pán starosta oboznámil prítomných o presune základnej školy do budovy materskej školy 
a informoval ich o aktuálnom liste z MŠVVaŠ SR a odstránení nedostatkov a doplnení 
dokumentov potrebných na presun. 

Mgr. Jaroslav Marko ďalej informoval, že sa zakúpil kamerový systém do Majáku a presunula 
sa tam technika Obecného podniku Beloveža s.r.o. a aj obecný traktor. 

Ďalej pán starosta informoval o priebehu zasadnutia s predstavenstvom VVS a.s., ktoré sa 
konalo 21.6.2023. Je možné vstúpiť do dlhopisového programu garantovaných výnosov VVS. 
Nezáväzná registrácia bude prebiehať od 3.7.2023 a Obecné zastupiteľstvo súhlasilo 
s registráciou Obce Beloveža do systému.  

Mgr. Jaroslav Marko oznámil prítomným poslancom, že Obec Beloveža podala nasledujúce 
žiadosti o dotácie: 

1. Dotácia z rozpočtovej rezervy predsedu vlády SR – neúspešné 
2. Výzva poslanca PSK na rok 2023 – úspešná – projekt Vybavenie kuchyne v Kultúrnom 

dome v Beloveži 
3. Dotácia na vojnové hroby - úspešné 
4. Žiadosť o ročný príspevok BRKO z kuchyne – zatiaľ nevyhodnotné 
5. Žiadosť o nenávratný finančný príspevok – Riešenie migračných výziev – úspešné 
6. Žiadosť Enviroprojekt 2023 – Vyvýšené záhony do ZŠ - neúspešné 

 

Starosta pripomenul poslancom úspešné akcie máji: 

- Stavanie Mája, kde pomáhali deti zo ZŠ a MŠ Beloveža 
- Sprievod po obci, ktorý organizovala JDS v Beloveži a s tým spojené pálenie vatry 
- 20. ročník výstupu na Belovežské hory, na ktorom sa zúčastnilo 107 občanov 
- 14. mája organizovala JDS v Beloveži v spolupráci s Obcou Beloveža, pri príležitosti Dňa 

matiek a Dňa otcov posedenie v Kultúrnom dome, kde vystúpili deti zo ZŠ a MŠ 



- Pre daždivé počasie nebolo možné kosiť cintorín a keď sa počasie umúdrilo zorganizovala 
sa brigáda na cintoríne. Pán starosta oslovil p. Grohoľovú  s prosbou, či by nemohli 
pomôcť s pohrabaním trávy, za čo im patrí vďaka. 

- Ďalej pán starosta vyzdvihol športové úspechy seniorov 
- Spomenul, že pani Mária Kundrátová a deti zo ZŠ sa zúčastnili súťaže Duchnovičov 

prednes 
- Michal Semanišin informoval prítomných o tom, že deti DHZO sa zúčastňujú súťaži, kde 

získali ocenenia v Detskej hasičskej lige a v polovici septembra by sa mala súťaž konať aj 
v Beloveži  

Pán starosta informoval o úspešnom 44. ročníku festivalu v Beloveži pod názvom Slávnosti 
rusínskych buditeľov Duchnoviča a Pavloviča. Zhodnotil to ako veľmi vydarenú akciu, kde sa 
stretli rodiny a priatelia. Spomenul pozvaných hostí medzi, ktorých patrili poslanec NR SR 
PaedDr. Peter Šuca, Mgr. Martin Jutka, Ing. Marcel Kaščák, PhDr. Michal Kaliňák PhD., Mgr. 
Jozef Guliga, Ing. Marcel Tribus, Ing. Peter Dulenčin 

Od firmy Marko a Marko prišla požiadavka na prenájom areálu futbalového ihriska a pán 
starosta dal hlasovať o výške nájomného na športový deň firmy Marko a Marko. Všetci 
prítomní sa zhodli na sume 100 eur za nájom areálu futbalového ihriska pre firmu Marko 
a Marko. 

Ďalej pán starosta oboznámil poslancov, že je vyhlásené výberové konanie na riaditeľa ZŠ 
s uzávierkou prihlášok 31.7.2023. Výberové konanie sa bude konať v polovici augusta. 

 

K bodu 10 Záver 
 
Mgr. Jaroslav Marko  po prerokovaní všetkých bodov programu poďakoval prítomným za účasť 
na Obecnom zastupiteľstve. 

 

Zápisnicu zostavila:  Mgr. Zuzana Kohutová : 

Overovatelia zápisnice:  

Mgr. Ján Dulenčin  

Jozef Soroka 

 

 
 

 


